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P R O T O K Ó Ł   NR  XLVII/2022 

XLVII sesji Rady Miejskiej w Golinie 

11 sierpnia 2022 r. 
 

Rada Miejska w Golinie liczy 15 radnych, w obradach wzięło udział 13 radnych. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w obradach udział wzięli: Burmistrz Goliny Mirosław Durczyński, Zastępca 

Burmistrza Goliny Anna Górzna, Skarbnik Goliny Janina Adamczewska i radca prawny 

Tomasz Lisewski. Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Punkt 1 

XLVII sesję Rady Miejskiej w Golinie otworzył o godz. 12:10 Przewodniczący Rady 

Miejskiej Wojciech Wojdyński. Po powitaniu przybyłych podał, że na ustawowy stan 15 

radnych obecnych jest 12 radnych (nieobecni radni: Anna Kapturska, Iwona Kościelska, 

Krzysztof Szymański), w związku z czym podjęte uchwały oraz decyzje będą prawomocne. 

Warunek jest spełniony, obecnych jest co najmniej ½ radnych.  
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński odczytał klauzulę RODO i poinformował, że zgodnie  

z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym obrady sesji są nagrywane i transmitowane 

na żywo.  
 

Radny K. Szymański przyszedł o godz. 12:20 na obrady XLVII sesji Rady Miejskiej  

w Golinie. Stan obecnych radnych wynosi 13. 
 

Punkt 2 
Przewodniczący Rady W. Wojdyński zapytał się, czy do ustalonego porządku obrad sesji są 

propozycje jego zmiany. 
 

Radny J. Mirek zapytał się przewodniczącego rady w jakim trybie została zwołana dzisiejsza 

sesja, ponieważ w zawiadomieniu o zwołaniu XLVII sesji mowa jest o sesji nadzwyczajnej, 

natomiast w przywołanej podstawie prawnej został określony art. 20 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym, a jest to przepis zwołania sesji w trybie zwyczajnym. Jeżeli sesja 

została zwołana w trybie zwykłym to zawiadomienia o zwołaniu sesji wraz z dokumentami 

radni powinni otrzymać 5 dni przed sesją, co nie zostało spełnione. Radni zawiadomienia  

o sesji otrzymali w poniedziałek, a więc 3 dni przed wyznaczonym terminem sesji. Zapytał 

się, czy w związku z tym obrady sesji są prawomocne.  
 

Radca prawny T. Lisewski stwierdził, że jeżeli intencją było zwołanie sesji w trybie 

nadzwyczajnym, to w podstawie prawnej zawiadomienia powinien zostać przywołany art. 20 

ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym. Obecnie przewodniczący rady może ustnie 

skorygować ten błąd oznajmiając, że XLVII sesja Rady Miejskiej w Golinie została zwołana 

w trybie nadzwyczajnym na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym i obrady 

sesji będą prawomocne. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że zawnioskował do przewodniczącego rady  

o zwołanie sesji rady zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, a więc w trybie 

nadzwyczajnym. Jeżeli przepis zawarty w zawiadomieniu o zwołaniu sesji spowodowałby 

nieprawomocność podjętych decyzji, to proponuje zwołać sesję na jutro z poprawnym już 

przepisem ustawy. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński wyjaśnił, że burmistrz zwrócił się w poniedziałek  

z wnioskiem o zwołanie sesji w trybie pilnym. Został wyznaczony termin sesji na 11 sierpnia 

br. W związku z tym sesja została zwołana w trybie nadzwyczajnym, jednak  



2 

 

w zawiadomieniu o sesji został zapisany art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, 

zamiast art. 20 ust. 3, co teraz ustnie koryguje.  
 

Radca prawny T. Lisewski oznajmił, że w tej sytuacji obrady sesji mogą być kontynuowane,  

a podjęte decyzje będą prawomocne. 
 

Radny J. Mirek oznajmił, że chciał, aby został poprawiony błąd w zwołanej sesji, by podjęte 

uchwały i decyzje były prawomocne.  
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poinformował, że na dzisiejszej sesji z przyczyn 

technicznych nie jest możliwe przeprowadzenie imiennego głosowania za pomocą systemu 

elektronicznego, więc głosowanie odbędzie się poprzez odczytywanie według kolejności 

nazwisk radnych z listy obecności.   
 

Radna E. Cieślak powiedziała, że każda zaproponowana zmiana w budżecie powinna być 

oddzielnie poddawana pod głosowanie. Stwierdziła, że do budżetu wprowadzanych jest wiele 

zmian i z nie z każdą zmianą radny może się zgodzić. Oznajmiła, żeby na przyszłość nie 

łączyć razem w jedno głosowanie wszystkich proponowanych zmian. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że projekt zmian w budżecie został 

przygotowany w przedstawionym radnym kształcie i w tej formie będzie procedowany. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że nie widzi zasadności głosowania każdej 

proponowanej zmiany w budżecie gminy oddzielnie. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że obrady XLVII sesji będą przebiegały 

zgodnie z zaproponowanym porządkiem obrad: 
 

1. Otwarcie XLVII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i wnioski radnych.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2022 rok (projekt nr 308).  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na 

lata 2022 - 2028 (projekt nr 309). 

6. Wolne wnioski i informacje.  

7. Zakończenie XLVII sesji Rady Miejskiej w Golinie. 
 

Punkt 3 

Zapytania i wnioski radnych 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poinformował, że radni nie złożyli zapytań i wniosków 

na podstawie art. 24 ustawy o samorządzie gminnym. 
 

Punkt 4 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu na rok 2022 był szczegółowo omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji 

rady.   
 

Radny J. Mirek poprosił o podanie metody do uzyskania środków finansowych na zakup 

pojazdu dla OSP Kawnice. Następnie oznajmił, że zakup tego samochodu jest niepotrzebny, 

ponieważ obecne zabezpieczenie przeciwpożarowe jest na wysokim poziomie. Burmistrz 

postarał się już o zakup 3 wozów strażackich, tak więc dodatkowy zakup dla OSP Kawnice 

jest zbędny. Zapytał się, czy w budżecie gminy są wolne środki na wydatkowanie 450 000 zł 

na zakup wozu bojowego dla OSP Kawnice. 
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Skarbnik Goliny J. Adamczewska poinformowała, że środki na zakup samochodu  

w wysokości 450 000 zł pochodzą z wolnych środków z 2021 roku. W uchwale budżetowej 

na 2022 rok i w Wieloletniej Prognozie Finansowej 2022-2028 wolne środki z 2021 roku 

zostały podzielone tj. do budżetu na 2022 rok zostały wprowadzone wolne środki  

w wysokości 2 093 626 zł, natomiast na rok 2023 w kwocie 3 100 258 zł. Obecnie zaistniała 

potrzeba przeznaczenia części środków zapisanych na 2023 rok do wykorzystania w 2022 

roku, tak więc zostały zaproponowane niniejsze zmiany w tegorocznym budżecie gminy. 
 

Radny J. Mirek podsumowując powiedział, że środki na zakup pojazdu bojowego dla OSP 

Kawnice będą pochodzić ze środków zaplanowanych na 2023 rok. Tak więc budżet na 

przyszły rok zostaje umniejszony o 450 000 zł.  
 

Skarbnik Goliny J. Adamczewska stwierdziła, że są to wolne środki z 2021 roku 

wygenerowane z otrzymanej subwencji z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji 

w zakresie kanalizacji do wykorzystania w latach 2021-2024 i zostały wprowadzone do 

rozchodów budżetu w przelewach na rachunki lokat. Do tej pory te lokaty nie zostały 

wydatkowane i wynoszą 5 193 884 zł.  
 

Radny J. Mirek stwierdził, że zostanie wydatkowane 450 000 zł na rzecz, która jest zbędna, 

ponieważ gmina posiada doskonałe zabezpieczenie przeciwpożarowe. Z wolnych środków 

można byłoby spłacić wcześniej kredyty i zmniejszyć koszty odsetek od kredytów.  
 

Skarbnik Goliny J. Adamczewska powiedziała, że bank musiałby wyrazić zgodę na 

wcześniejszą spłatę kredytu. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że najistotniejsze jest bezpieczeństwo i chciałby, 

aby jednostki OSP rozwijały się. Powiedział, że jest zdziwiony takim rozumowaniem, że  

z jednej strony mówi się o angażowaniu młodzieży i mieszkańców w działalność gminy,  

a z drugiej strony stopuje się ten rozwój. 
 

Radny M. Kwaśniewski powiedział, że samochód dla OSP Kawnice jest potrzebny, ponieważ 

jeszcze bardziej poprawi to bezpieczeństwo gminy. Stwierdził, że obawia się tylko czy 

wystarczy środków finansowych na ogrzewanie i energię w placówkach oświatowych. 
 

Skarbnik Goliny J. Adamczewska odpowiedziała, że obecnie w budżecie są wystarczające 

środki na utrzymanie placówek oświatowych. 
 

Radna E. Cieślak oznajmiła, że czuje się bezpiecznie pod względem zabezpieczenia 

przeciwpożarowego. Następnie poprosiła o wybudowanie drogi w Kraśnicy od posesji nr 33 

do nr 56. Poinformowała, że będzie na każdej sesji zgłaszać wybudowanie tego odcinka.  
 

Radny T. Duryński zauważył, że w tym punkcie porządku obrad radni powinni wypowiadać 

się odnośnie zmian w budżecie, a nie zgłaszać inne sprawy.  
 

Ze względu na brak dalszych uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził 

głosowanie nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za głosowało 12 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,   

P. Grochociński, W. Grodzki, Z. Kasprzak, M. Kwaśniewski, M. Majewski, K. Substelny,  

K. Szymański, W. Wojdyński), przeciw 1 radny (J. Mirek), od głosu wstrzymało się  

0 radnych. 
 



4 

 

Uchwała nr XLVII/296/2022 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany budżetu na rok 

2022 została podjęta i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński podziękował radnym za przyjęcie zaproponowanych zmian 

do budżetu gminy na 2022 rok. Oznajmił, że weźmie pod uwagę wszystkie uwagi zgłoszone 

przez radnych szczególnie podczas komisji rady przy konstruowaniu projektu budżetu na 

przyszły rok.  
 

Radny M. Majewski podziękował radnym za przyznanie środków finansowych na zakup 

średniego wozu bojowego dla jednostki OSP Kawnice.  
   

Punkt 5 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2022- 2028 był omawiany podczas 

wspólnego posiedzenia komisji rady.   
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za głosowało 12 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,   

P. Grochociński, W. Grodzki, Z. Kasprzak, M. Kwaśniewski, M. Majewski, K. Substelny,  

K. Szymański, W. Wojdyński), przeciw 1 radny (J. Mirek), od głosu wstrzymało się  

0 radnych. 
 

Uchwała nr XLVII/297/2022 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2022- 2028 została podjęta i stanowi załącznik  

nr 4 do protokołu. 

Punkt 6 

Zapytania i wolne wnioski 

Radny M. Majewski podziękował Burmistrzowi Goliny za umożliwienie zakupu wozu 

strażackiego dla OSP Kawnice.  

 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński oznajmił, że podczas ostatniej sesji rady bardzo zdziwił 

się oddaniem głosu przeciw przez jednego z radnych podczas podejmowania zmian  

w budżecie. Stwierdził, że radny jest radnym całej gminy a nie tylko swojego okręgu 

wyborczego. Podczas XLVI sesji rady do budżetu zostało wprowadzonych wiele zmian 

zwiększających wydatki tj. 380 000 zł na termomodernizację budynku szkoły podstawowej  

w Przyjmie, 185 000 zł na przebudowę stadionu w Golinie, 120 000 zł na budowę sieci 

kanalizacyjnej we Węglewie, 555 000 zł na zakup samochodu dla ZGKiM w Golinie. 

Powiedział, że nie rozumie powodów dla których radny sprzeciwia się takim 

przedsięwzięciom. 
 

Radny J. Mirek powiedział, że może się tylko domyślać, że przewodniczącemu rady chodzi  

o jego osobę. Oznajmił, że burmistrz do projektu zmian budżetu wprowadza wiele zmian 

dotyczących różnych spraw, czy inwestycji. Radni nie muszą zgadzać się ze wszystkimi 

zmianami, więc zmiany nie powinny być głosowane całościowo tylko po kolei według 

paragrafów budżetu. Każdy z radnych będzie miał wtedy możliwość oddania głosu za zmianą, 

z którą się zgadza lub jest jej przeciw. Stwierdził, że przegłosowane dzisiaj 450 000 zł na 

zakup samochodu strażackiego można byłoby lepiej spożytkować np. na opracowanie 

dokumentacji budowy przychodni zdrowia w Golinie, ponieważ taka inwestycja jest bardziej 

potrzebna mieszkańcom gminy. Poinformował, że podczas kolejnych głosowań zmian do 
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budżetu będzie za każdym razem wnioskować o przeprowadzenie głosowania zmian po kolei 

paragrafami w budżecie.  
 

Radny M. Majewski powiedział, że radnemu J. Mirkowi nie przeszkadzało całościowe 

głosowanie zmian w budżecie kiedy były przyznawane środki na budowę ul. Olimpijskiej. 
 

Radny J. Mirek stwierdził, że na budowę ul. Olimpijskiej zostało przekazane dofinansowanie 

zewnętrznych środków w wysokości 1 315 000 zł. Przypomniał, że jakiś czas temu była 

propozycja budowy drogi powiatowej w Kawnicach za środki pochodzące z budżetu gminy. 
 

Radny M. Majewski stwierdził, że radny J. Mirek nawet "paznokciem nie kiwnął", aby ta 

inwestycja została zrealizowana z innych środków.  
 

Radny J. Mirek oznajmił, że z budżetu gminy wydatkowane byłoby 2 000 000 zł na drogę 

powiatową, a dzięki jego sprzeciwieniu się z budżetu gminy nie zostały wydane żadne środki 

na zadanie własne powiatu. Obecnie budowę drogi w Kawnicach w całości finansuje powiat 

koniński. 
 

Radny K. Szymański podziękował radnym za obecność podczas uroczystości 5 rocznicy 

utworzenia Stowarzyszenia "Nasza Radolina".  
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński pochwalił wspólne działania, zaangażowanie  

i integrację mieszkańców Radoliny oraz mieszkańców Rosochy. Oznajmił, że radna  

U. Furmaniak oraz radny K. Szymański skutecznie aktywują mieszkańców w działalność na 

rzecz rozwoju swoich sołectw. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński poinformował o realizowanych inwestycjach oraz 

planowanych przedsięwzięciach na terenie gminy: przebudowa stadionu w Golinie, 

przebudowa drogi gminnej w Spławiu, budowa ul. Olimpijskiej w Golinie, przebudowa dróg 

gminnych w Węglewie. Burmistrz poinformował także o otrzymanej promesie z Rządowego 

Funduszu Polski Ład Programu Inwestycji Strategicznych w wysokości 3 324 700 zł  

z przeznaczeniem na przebudowę dróg gminnych Os. Zachód. Z dotacji celowej Os. Starówka 

została zrealizowana budowa chodnika od ul. Kościelnej do parku, w ramach dotacji celowej 

Os. Wschód zostanie wyremontowany odcinek chodnika przy ul. Zielonej, natomiast z dotacji 

Os. Zachód planuje sie wykonać chodnik przy blokach ul. Poprzecznej 6 i 8 od ul. Kolejowej 

1. Naprawy dróg gminnych wykonywane są zgodnie z przyjętym harmonogramem prac.    
 

Punkt 7 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej W. Wojdyński 

podziękował wszystkim zebranym za przybycie i zamknął o godz. 12:55 obrady XLVII sesji 

Rady Miejskiej w Golinie. 
 

 

 

Protokołowała                  Przewodniczył 

        Przewodniczący Rady Miejskiej 

     Karolina Półrolniczak  

                           Wojciech Wojdyński 


